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BR.0012.26.4.2024 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2024-2029 
w dniu 25 czerwca 2024 r., godz. 16.00 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitał gości 
oraz radnych, stwierdziła kworum i zaproponowała przyjęcie następującego porządku 
obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Opinia do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

3) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński, Zastępca 
Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Luszawska, radna spoza składu Komisji 
Alicja Mainusch-Buhl oraz mieszkanka miasta. 

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 15/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Integracyjnymi nr 10 im. Juliusza Słowackiego w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym nr 7 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński przekazał, że wszystkie projekty 
uchwał (od druku nr 15/2024 do nr 27/2024) mają charakter organizacyjny i są 
konsekwencją podjętych w styczniu uchwał intencyjnych w sprawie przekształceń 
jednostek oświatowych. Wszystkie proponowane zmiany uzyskały pozytywną opinię 
Śląskiego Kuratora Oświaty. Żadne gliwickie dziecko nie odczuje konsekwencji ich podjęcia, 
gdyż do większości likwidowanych oddziałów nie jest prowadzony nabór, lub dzieci w tym 
roku rozpoczynają naukę w szkole podstawowej.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 15/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

b) Projekt uchwały (druk nr 16/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 12 im. Mikołaja Kopernika w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 2 
w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 16/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

c) Projekt uchwały (druk nr 17/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 14 im. Stefana Żeromskiego w Gliwicach w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 14 
w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 
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Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 17/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) Projekt uchwały (druk nr 18/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 16 w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów 
przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 18/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

e) Projekt uchwały (druk nr 19/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Dwujęzycznymi nr 17 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów 
przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 19/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

f) Projekt uchwały (druk nr 20/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Integracyjnymi nr 21 im. Henryka Sienkiewicza w Gliwicach poprzez 
likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 20/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

g) Projekt uchwały (druk nr 21/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 25 im. Józefa Joteyko w Gliwicach w Zespole Szkół Ogólnokształcących Specjalnych 
nr 7 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 21/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

h) Projekt uchwały (druk nr 22/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 28 im. Witolda Budryka w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 14 
w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 22/2024. 
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Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

i) Projekt uchwały (druk nr 23/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 36 im. Johna Baildona w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 6 
w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku 23/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

j) Projekt uchwały (druk nr 24/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 38 w Gliwicach w Zespole Szkól Ogólnokształcących nr 2 w Gliwicach poprzez 
likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 24/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

k) Projekt uchwały (druk nr 25/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Integracyjnymi nr 39 im. Obrońców Pokoju w Gliwicach w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym nr 4 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 25/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

l) Projekt uchwały (druk nr 26/2024) w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
nr 41 im. Władysława Broniewskiego w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
nr 15 w Gliwicach poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 26/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

m) Projekt uchwały (druk nr 27/2024) w sprawie przekształcenia Przedszkola Miejskiego 
z Oddziałami Integracyjnymi nr 28 w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 4 
w Gliwicach poprzez likwidację dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 27/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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n) Projekt uchwały (druk nr 40/2024) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 
w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez miasto Gliwice. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 40/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

o) Projekt uchwały (druk nr 32/2024) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz 
organizacji i trybu działania Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 
w Gliwicach. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 32/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

p) Projekt uchwały (druk nr 33/2024) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia 
tekstu jednolitego uchwały w sprawie programu współpracy miasta Gliwice 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2024. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 33/2024. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Ad 2) Opinia do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa poinformowała, że wpłynęło pismo Komisji 
Rewizyjnej (w zał.) przypominające o przedstawieniu opinii komisji stałych Rady Miasta do 
Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. (w aktach sesji Rady Miasta z dnia 27 czerwca 
2024 r.) i zapytała, czy członkowie Komisji mają pytania do tego dokumentu. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do Raportu o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

Wynik głosowania: 7 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie miasta Gliwice za 2023 r. 

Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Odpowiedź dla Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dotycząca informacji zawartych 
w Raporcie o stanie miasta za 2023 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

b) Pismo w sprawie składu Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego (w aktach 
sprawy BR.0012.36.7.2024) – Komisja ustaliła, że Radę Miasta Gliwice nadal 
reprezentować będą: radna Agnieszka Filipkowska oraz radny Łukasz Chmielewski. 
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c) Odpowiedź Dyrektora Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych w sprawie otoczenia 
pomnika Powstań Polskich zlokalizowanego na Placu Krakowskim (w aktach sprawy 
BR.0012.36.2.2024) – Komisja przyjęła do wiadomości oraz ustaliła, że zwróci się 
do Zastępcy Prezydenta Miasta z prośbą o przekazanie Komisji ostatecznej opinii 
kierownictwa miasta Gliwice dotyczącej przedmiotowej sprawy, gdy tylko zostanie 
wypracowana. 

d) Korespondencja w sprawie wyznaczenia radnego do udziału w pracach komisji 
konkursowej na stanowisko dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 17 
(w aktach sprawy BR.0012.36.6.2024) – Komisja ustaliła, że zaproponuje 
kandydaturę Przewodniczącej Komisji Krystyny Sowy. 

e) Odpowiedź w sprawie działalności Klubu Tenisa Stołowego Gliwice (w aktach sprawy 
BR.0012.36.5.2024) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zauważyła, że sprawa wysokości środków na 
2025 r. jest otwarta, ale teraz dzieją się ważne rzeczy i trzeba pomóc przetrwać Klubowi 
do 2025 r., do czasu pojawienia się możliwości skorzystania z innych źródeł finansowania 
Jej zdaniem należy podjąć wszelkie działania, aby udzielić im wsparcia także w 2024 r., 
jednak nie ma wiedzy, w jaki sposób może to nastąpić. Przewodnicząca Komisji 
Krystyna Sowa zwróciła się do Zastępcy Prezydenta Miasta z prośbą o wypracowanie 
modelu, który pozwoli udzielić pomocy Klubowi Tenisa Stołowego Gliwice.  

(***) 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że chciałaby, aby Komisja 
rozpoczęła prace nad nowelizacją uchwały w sprawie kierunków rozwoju sportu w Gliwicach 
i zaproponowała, aby w tym celu powołać zespół zadaniowy, w skład którego wejdą 
członkowie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz przedstawiciel Prezydenta Miasta. 
Następnie propozycje zmian mogą być konsultowane z różnymi podmiotami, np. z Radą 
Sportu. 

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński dodał, że dotacje na sport udzielane 
są z dwóch trybów, a sama uchwała w sprawie kierunków rozwoju sportu w Gliwicach 
wynika z uchwały o sporcie. Gmina ma możliwość przemodelować obowiązujące zasady, 
samo podjęcie uchwały było dobrym ruchem, bo uporządkowało ten obszar, choć klubom 
jest trudniej znaleźć się w pierwszej grupie dyscyplin priorytetowych. Należy przedstawić 
propozycje zmian, skonsultować je z różnymi ciałami lub nawet przeprowadzić konsultacje 
społeczne. Sam model jest ciekawy oraz czytelny, choć wymaga korekty.  

Radna Agnieszka Duda wyraziła swoją wolę uczestnictwa w pracach zespołu 
zadaniowego, który przygotuje propozycje zmian w uchwale w sprawie kierunków rozwoju 
sportu w Gliwicach. 

Radna Wiktoria Bartosiewicz także zgłosiła swoją kandydaturę.  

Radna Agnieszka Duda przekazała, że zgłosił się do niej klub koszykówki, który nie ma 
pierwszeństwa przy wynajmie sali na swoje treningi. Sala zawsze jest zajęta, czy to przez 
SKS-y, zajęcia szkolne, czy prywatne. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że sprawa ta pozostaje do 
dyskusji, ale należy pamiętać, że zajęcia szkolne zawsze będą miały pierwszeństwo. 
Zadaniem Komisji jest ustalić zasady, ale po stronie wykonawczej spoczywa określenie 
stawek za wynajem, reguł pierwszeństwa itd.  

Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński dodał, że  zasady najmu pomieszczeń 
znajdujących się w miejskich zasobach wymagają poprawy. Należy je zaktualizować 
i ułatwić odbiorcom korzystanie z zasobów.  

Radna Agnieszka Filipkowska przekazała, że zawodnicy tenisa stołowego korzystający 
z Centrum Kulturalno-Sportowego „Łabędź” martwią się, że do ich dyspozycji będzie mniej 
godzin, a w przypadku tej dyscypliny transport stołów jest dużym problemem. 
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Zastępca Prezydenta Miasta Łukasz Gorczyński przekazał, że raczej nie ma takiego 
ryzyka, Gliwice nie dysponują inną infrastrukturą pozwalającą na uprawianie tej 
dyscypliny. 

(***) 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że Poradnia 
Psychologiczno-Pedagogiczna utworzyła bazę informacji o zakresie pomocy dla dzieci 
i młodzieży niepełnosprawnej oraz dostosowań architektonicznych dla osób 
niepełnosprawnych w placówkach edukacyjnych w Gliwicach. Wniosek taki pojawił się na 
jednym z posiedzeń Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w poprzedniej kadecncji. 

(***) 

Mieszkanka miasta przekazała, że celem jej udziału w posiedzeniu Komisji jest 
przedstawienie problemu zaniedbania terenów przy Radiostacji Gliwice. Należy przyjrzeć 
się temu tematowi i przywrócić to miejsce do życia. Wokół Radiostacji brakuje strefy 
zachęcającej do pozostania w tym miejscu, brakuje punktów gastronomicznych. Teren ten 
jest bardzo zaniedbany, wymaga pracy, ale niewielkim kosztem można poprawić sytuację. 
W tej sprawie były składane pisma do Urzędu Miejskiego, ale nie wywołały one żadnych 
efektów.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury i Sportu Agnieszka Luszawska 
odpowiedziała, że żadne pismo w tej sprawie nie trafiło to Wydziału. Należy pamiętać, że 
Radiostacja Gliwice jest pomnikiem historii i trzeba liczyć się z ograniczeniami. Sprawa ta 
zostanie jednak sprawdzona. Miastu zależy na tym, aby rewitalizacja tego terenu miała 
charakter kompleksowy.  

Mieszkanka miasta zauważyła, że stan tego miejsca pogarsza się, cała dzielnica 
Szobiszowice jest zaniedbana, a z każdym rokiem jest coraz gorzej.  

Radna Agnieszka Duda przekazała, że w tym kontekście warto rozważyć możliwość 
skorzystania z procedury Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego lub Gliwickiej Inicjatywy 
Lokalnej i zaangażować Radę Dzielnicy Szobiszowice.  

Mieszkanka miasta przekazała, że problemem jest, że miasto Gliwice patrzy na 
Radiostację Gliwice, jak na pomnik historii, a to miejsce musi żyć.  

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Miasta, które 
odbyło się 3 czerwca 2024 r. 

(***) 

Kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się: 16 lipca 2024 r., godz. 18.00. Tematyka 
posiedzenia: nowelizacja uchwały w sprawie określenia kierunków rozwoju sportu 
w Gliwicach; sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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